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MØTEREFERAT Dato: 14.10.2013

 

 

    

Møtet innkalt av Line Andersen Referent Line Andersen 

Møtedato 10.10.2013 Møtetid 18.00-20.00 

Møtested Toftemo Turiststasjon Møteleder Vebjørn Knarrum 

 

Deltakere Åpent møte (ingen deltakerliste) 

Fra Fylkesmannen møtte fylkesmiljøvernsjef Vebjørn Knarrum, samt Kolbjørn 
Hoff og Line Andersen fra miljøvernavdelingen  

 

    

 
 
Møtet var et åpent møte annonsert på forhånd i aviser og på Fylkesmannens nettsider slik det er 
vanlig ved oppstart av verneplanprosesser. Formålet med møtet var å informere alle interesserte om 
melding om oppstart av verneplanarbeidet, møte berørte lokalt, ha en dialog og svare på spørsmål i 
forkant av fristen for høringsinnspill til oppstartmeldingen (utsatt til 31. oktober). På denne bakgrunnen 
hadde ikke Fylkesmannen i utgangspunktet lagt opp til å protokollføre møtet. På grunn av enkelte 
spørsmål som ble tatt opp på møtet, ble vi likevel enige om å lage et kort referat med de punktene 
Fylkesmannen lovte å følge opp. 
 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkommen  
2. Presentasjon av verneplanarbeidet 
3. Korte orienteringer om de øvrige planprosessene 
4. Spørsmål og kommentarer 

 
 
 
Oppfølgingspunkter: 
 
Fylkesmannens mandat / utgangspunktet for verneplanprosessen: 
 

 Bengt Fasteraune, ordfører i Dovrekommune, satte spørsmålstegn ved om det blir noen reell 
prosess når Fylkesmannen tar utgangspunkt i at alle veiene (utenom Snøheimvegen, som 
ligger i Stortinget) skal tilbakeføres. Kommunen mener at spørsmålet om hvilke av veiene som 
skal tilbakeføres må være en del av prosessen for at det skal være reell medvirkning. 
Fylkesmannen mener imidlertid mandatet fra Miljøverndepartementet ved oppstart av 
verneplanprosessen er klart, og formidlet at utgangspunktet for både Forsvarets 
tilbakeføringsprosjekt og verneplanen er Fylkesmannens naturrestaureringsplan fra 2003 med 
justeringer etter høring, samt brev fra Miljøverndepartementet til Forsvarsdepartementet av 
30. september 2005 som viser til dette (se oppstartmelding pkt. 1.1). Flere i salen var av 
samme oppfatning, men det var likevel stor uenighet om hvor klart denne delen av mandatet 
for verneplanprosessen er. Vi konkluderte med at Fylkesmannen tar spørsmålet med tilbake 
og søker å få en klargjøring av mandatet fra Miljøverndepartementet.  
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Andre oppfølgingspunkter: 
 

 Odd Erik Martinsen fra Forsvarsbygg orienterte om status for tilbakeføringsprosjektet. Han 
formidlet også at det er behov for en avklaring av etterbruken av setrene i skytefeltet gjennom 
verneplanprosessen og etterlyste innspill fra andre aktører. 

  
 Det er svært viktig å se utkast til forvaltningsplan som skal legges fram samtidig med et 

verneforslag (jf. naturmangfoldloven §§ 35 og 36) i sammenheng med revisjonen av 
forvaltningsplanen for verneområdene på Dovrefjell.  

 
 Det er videre viktig å samordne alle planprosessene i området best mulig i tid, både av hensyn 

til de som er ansvarlige for de ulike prosessene og av hensyn til de som skal forholde seg til 
de ulike prosessene. Dette vil bli fulgt opp gjennom kontaktutvalget som nå er etablert. 
 

 Status for regional plan for Dovrefjellområdet: Jon Halvor Midtmageli fra Oppland 
fylkeskommune orienterte om at Miljøverndepartementet i brev av 2. oktober 2013 nå har 
fastsatt arealet som skal inngå i planarbeidet. Fylkeskommunene vil i samråd med leder av 
styringsgruppa (Dovrefjell nasjonalparkstyre) sørge for at planarbeidet kommer i gang. 
 

 
 
 
Tillegg til referatet, 14. oktober 2013:  
 
I statsbudsjettet for 2014, lagt fram i dag, er det som ventet et eget avsnitt om Snøheimvegen. 
Avgjørelsen om Snøheimvegen utsettes til 2017. Miljøverndepartementet og Forsvarsdepartementet 
stadfester samtidig at “dei andre vegane i området skal sanerast som føresett, i tråd med 
prosjektplanen for naturrestaureringsarbeidet”. 
 
Fylkesmannen mener at dette punktet innebærer den etterlyste klargjøringen av hva som er vårt 
mandat i verneplanprosessen mht. vegene i skytefeltet. Vi avventer behandlingen av statsbudsjettet i 
Stortinget før vi eventuelt tar spørsmålet opp med Miljøverndepartementet. 
 


